
Protokół Nr 24  
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju  Rady Gminy Pabianice  

z dnia 21 czerwca 2012 r. !

!
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji obecni zgodnie z załączoną 
listą obecności. Wójt Gminy Pabianice H. Gajda. Przedstawiciel biura projektowego 
opracowującego dla Gminy Pabianice Plan Rozwoju Lokalnego p. E. Chojnacki, Kierownik 
ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami K. Denuszek.!

Tematyka posiedzenia Komisji: #

1. projekt Planu Rozwoju Lokalnego#

2. analiza działań gminy w zakresie przyjętych zadań inwestycyjnych#

3. omówienie materiałów na sesję Rady Gminy i sprawy różne.#

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. 
Skawiński, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych i przed przystąpieniem do 
realizacji proponowanego porządku posiedzenia zaproponował poszerzenie porządku o 
informację dotyczącą  nowej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. !

Komisja zaaprobowała poszerzenie porządku o w/w zagadnienie. !

Głos zabrał Kierownik ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami K. Denuszek 
przekazując Komisji komplet propozycji projektów uchwał, które Rada Gminy będzie 
zobowiązana  podjąć w myśl nowych przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach. Projekty uchwał będą przedmiotem rozważań Komisji Rady Gminy w kolejnych 
miesiącach pracy rady i jej komisji.!

Kierownik poinformował, że nowy system gospodarki odpadami ma wejść w życie z dniem 
1 lipca 2013 roku, pod warunkiem, że uprzednio zostanie uchwalony Wojewódzki Program 
Odpadami. !

Przekazane do Komisji wzory propozycji uchwał stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. !

Ponadto Kierownik poinformował, że w miesiącu sierpniu br. przedstawi Komisji dalsze 
sprawy, które podjęła gmina w myśl nowej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach. !

!
Ad. pkt. 1. #

Głos zabrał przedstawiciel biura projektowego opracowującego dla gminy Pabianice Plan 
Rozwoju Lokalnego p. E. Chojnacki, który poinformował, że w ciągu ostatnich kilku dni 
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trwały intensywne prace nad wniesieniem zadań do projektu planu rozwoju lokalnego 
gminy. Zostały one podzielone na kilka grup. Zadań do wykonania jest dużo, szczególnie 
jeżeli chodzi o drogi. !

Przedstawiciel biura powiedział, że chciałby aby na dzisiejszym spotkaniu wskazać  
priorytety zadaniowe do Planu Rozwoju Lokalnego. !

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby to Wójt Gminy przedłożył Komisji priorytety 
wskazane przez zleceniodawców.!

Wójt kolejno w poszczególnych grupach zadaniowych przedkładał wskazane priorytety do 
projektu Planu Rozwoju Lokalnego. !

I Inwestycje z zakresu gospodarki komunalnej#

1. Budowa przyłączy kanalizacyjnych w miejscowości Bychlew, Jadwinin – środki 
pozyskiwane będą z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.#

2. Kanalizacja wsi Piątkowisko – 2013 – 2015 r.  środki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Przedsięwzięcie powiązane również z budową przyłączy wodociągowych. #

3. Kanalizacja ul. Pasterskiej na Osiedlu Petrykozy w  2014 r. przygotowanie 
dokumentacji. #

4. Budowa stacji wodociągowej w Piątkowisku – 2015- 2018 r. #

5. Modernizacja stacji wodociągowej w Rydzynach – w 2014 r. przygotowanie 
dokumentacji , a w roku 2015 rozpoczęcie inwestycji. #

Radny M. Gryska wnioskował, aby w bieżącej kadencji zlecić badania na działce gminnej 
zakupionej w Piątkowisku pod budowę stacji wodociągowej pod kątem  zasobów wody. !

Wójt poinformował, że badania takie winny być przeprowadzone na koszt gminy i można je 
wykonać w roku 2013, natomiast  dokumentację wykonać  w roku 2014 a prace rozpocząć w 
roku 2015. !

Przewodniczący Komisji zapytał, czy w ochronie środowiska poza wskazanymi 
inwestycjami dot. kanalizacji przewidywane są prace związane z budową przydomowych 
oczyszczalni ścieków. !

Kierownik K. Denuszek zabierając głos do powyższego powiedział, że po północnej stronie 
gminy budowa przydomowych oczyszczalni ścieków nie zdałaby egzaminu ze względu na 
położenie miejscowości. Rozważana jest opcja, aby pójść kierunku odprowadzania ścieków 
do rzeki Wrzącej, wprowadzić  kanalizację grawitacyjną. !

Konieczne jest wnikliwe rozważenie innego sposobu odprowadzenia ścieków po tej stronie 
gminy ze względu na grunty. !
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Z danych pozyskanych ze Starostwa Powiatowego  wynika, że na terenie gminy funkcjonuje 
około 80 przydomowych oczyszczalni ścieków. !

Przydomowe oczyszczalnie zdają egzamin z funkcjonaliści jeżeli sytuowane są na gruntach 
przepuszczalnych natomiast, jeżeli grunty nie są przepuszczalne powinny być 
przeprowadzane badania terenu, czy w ogóle jest możliwość wybudowania takiej 
oczyszczalni.  !

Wójt stwierdził, że budowę przydomowych oczyszczalni ścieków uważa za ciągłą, 
zainteresowani mogliby występować o pomoc do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska o wsparcie i pozyskiwanie kredytów niskooprocentowanych.  !

Radny M. Gryska przypomniał, że na jednym z wcześniejszych posiedzeń inspektor S. 
Izbicki podał informację, że są oczyszczalnie przydomowe – duńskie, których cena wynosi 
ok. 25 tys. zł, które tak oczyszczają ścieki, iż można odprowadzać wodę do cieków 
grawitacyjnych. !

Przewodniczący Komisji A. Skawiński zapytał, czy gmina mogłaby udzielić wsparcia dla 
mieszkańców przy budowie właśnie takich oczyszczalni ścieków. !

Wójt Gminy odpowiedział, że na dzisiejszym posiedzeniu omawiamy temat Planu Rozwoju 
Lokalnego i poprosił, aby  powrócić do kontynuowania tematu dzisiejszego posiedzenia, a 
tematem  przydomowych oczyszczalni ścieków zająć się na odrębnym posiedzeniu. !

Wójt powiedział, że do Planu Rozwoju Lokalnego należy wpisać na rok 2017 sieć 
kanalizacji, a budową oczyszczalni ścieków potraktować jako pracę ciągłą.#

Inwestycje oświetleniowe#

1. Piątkowisko: ul. Tytanowa, Spiżowa, Parkowa, Platynowa rok 2013 - 43 punkty 
świetlne przy wsparciu finansowym Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska. !

2. Szynkielew III w kierunku  do torów 20 punktów realizacja w roku 2015 przy 
wsparciu WFOŚ.!

3. Szynkielew od ul Piłsudskiego realizacja w roku 2016.!

4. Świątniki (Małe) - 2016 r. !

5. Terenin – 2014 !

6. Rydzyny (Dolne/ od nr 1 w kierunku do posesji. Piecyka) - 2015 r. !

7. Petrykozy – Górka pabianicka przy nowej drodze – 2018/19 r. !

!
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Radny M Gryska zapytał co z realizacją oświetlenia na osiedlu Petrykozy ponieważ 
inwestycja ta wypadła z planu inwestycyjnego w tym roku.!

Wójt odpowiedział, że inwestycję tę planuje się realizować w przyszłym roku po 
wyłonieniu przetargu, jeżeli będą możliwości – rok 2012/13.#

 #

Inwestycje kulturalno-oświatowe#

!
1. Budowa boiska wielofunkcyjnego przy szkole w Piątkowisku – 2016 r.!

2. Budowa boiska wielofunkcyjnego w Pawlikowicach – 2016 r. !

Wójt poinformował, że będzie występował o wsparcie finansowe do Urzędu 
Marszałkowskiego na opracowanie koncepcji hali sportowej w Piątkowisku w roku 
2013/14. !

3. Budowa sali wiejskiej w Koninie – 2012 – 2013 przy  wsparciu środków Lokalnej 
Grupy Działania. !

4. Budowa sali wiejskiej w Hermanowie – 2014 rok przy  wsparciu środków Lokalnej 
Grupy Działania. !

Radny P. Kociołek zadał pytanie dot. dalszych losów budowy sali w Gorzewie. !

Wójt odpowiedział, że jego zdaniem należałoby tę inwestycje zakończyć, wykonać 
zadaszenie łącznika. !

Radny A. Skawiński poparł wypowiedź Wójta, proponował powrócenie do tego tematu i 
policzenie kosztów zakończenia inwestycji. !

Komisja poleciła Wójtowi Gminy, aby w roku 2013 – 2014 sprawdzić koszty dokumentacji 
rozbudowy sali w Gorzewie i powrócić do tematu. #

Inwestycje drogowe #

1. Przebudowa drogi przez Górkę Poduchowną – 2014 r.!

2. Przebudowa drogi przez Górkę Pabianicką – 2014 r. przygotowanie dokumentacji na 
budowę chodników – 2013 -2014. !

Komisja zwróciła uwagę, aby przygotować koncepcję budowy chodnika od Górki 
Poduchownej do drogi krajowej w kierunku do Gorzewa. !

3. Modernizacja drogi na ul. Złotej w Piątkowisku – 2013 r. !

4. Modernizacja drogi ul. Stadionowej w Piątkowisku – 2015 rok. !
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5. Modernizacja drogi w Hermanowie II od starego domu ludowego w kierunku do 
lasu !

6. Modernizacja drogi Bychlew – Terenin – 2016 r. !

7. Modernizacja drogi Wysieradz – Żytowice – przygotowanie dokumentacji 2013 rok, a 
budowa 2014/15. !

8. Budowa drogi na ul Tytanowej i Platynowej w Piątkowisku – 2016 rok!

9. Utwardzenie drogi w Szynkielewie przez wykonawców obwodnicy S-14!

10. Remont drogi w Woli Żytowskiej – 2017 r. !

11. Położenie nakładki bitumicznej na drodze Bychlew – Jadwinin 2016 r.!

12. Położenie nakładki bitumicznej na drodze Piątkowisko- Petrykozy  2016 r.!

13. Poszerzenie drogi w Świątnikach przy posesji p. Gawła. – 2013 r.!

14. Położenie nakładki asfaltowej na drodze Kudrowice – Konin – 2016 r. !

15. Położenie warstwy bitumicznej na drodze w Hermanowie w kierunku koło lasu – 
2015. !

Pozostaje do zdjęcia eternit z pokryć dachowych, jest to praca ciągła. Na terenie naszej 
gminy pozostało do zdjęcia około 1361 ton eternitu. !

Przewodniczący Komisji A. Skawiński zapytał, czy w Planie Rozwoju Lokalnego zostanie 
zawarta informacja, że posiadamy tereny inwestycyjne wokół dróg ekspresowych 
przebiegających przez naszą gminę. !

Wójt poinformował, że gmina nie posiada własnych terenów inwestycyjnych wokół dróg 
ekspresowych, są to tereny prywatnych właścicieli. !

Przedstawiciel biura projektowego poinformował, że jest w trakcie rozmów z projektantami 
opracowywanego  Studium Zagospodarowania Przestrzennego Gminy, w którym  będzie 
zawarta informacja o terenach pod inwestycje. !

Wójt zapoznał Komisję z odpowiedzią PGE W Bełchatowie w sprawie udostępnienia 
wyników badań geologicznych w wykonanym odwiercie  na terenie gminy. Poinformowano 
nas, iż prawo do informacji uzyskanych w wyniku prac geologicznych przysługuje Skarbowi 
Państwa, jednostki samorządu terytorialnego mogą żądać od Skarbu Państwa nieodpłatnego 
udostępnienia  informacji dotyczących tylko ich terytorium. !

Kserokopia pisma z dnia 2011.12.06 nr RIR.2203-5-46/2011 data wpływu do Urzędu Gminy 
9.12.2011 w załączeniu do niniejszego protokołu. !
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Ad. pkt. 2.#

Wójt Gminy przedstawił informację o przebiegu realizacji zadań inwestycyjnych w roku 
2012.  Informacja stanowi pisemny zał. nr 1  do niniejszego protokołu. !

!
Ad. pkt. 3#

Wójt Gminy przedstawił Komisji projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. !

A. rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2011r.  – Uchwala o numerze roboczym  XXII/A/2012 stanowi 
zał. nr 2 do protokołu!

B. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pabianice za 2011 - Uchwala o numerze 
roboczym  XXII/B/2012 stanowi zał. nr 3 do protokołu. !

C. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 - Uchwala o numerze roboczym  XXII/C/
2012 stanowi zał. nr 4 do protokołu. !

D. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. – Uchwała o numerze roboczym  XXII/D/
2012 stanowi zał. nr 5 do protokołu !

E. wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
zabudowanej nieruchomości gminnej – Uchwała o numerze roboczym  XXII/E/2012 
stanowi zał. nr 6 do protokołu. !

F. zmieniająca Uchwałę Nr XV/126/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2011 r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2015 – Uchwała o 
numerze roboczym  XXII/F/2012 stanowi zał. nr 7 do protokołu.!

G. zmiany granic Sołectwa Janowice – Wysieradz - Huta Janowska i Sołectwa Żytowice oraz 
zmiany Statutu Gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/G/2012 stanowi zał. nr 8 do 
protokołu.!

H. statutów Sołectw Gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/H/2012 stanowi zał. nr 9 do 
protokołu.!

Do przedłożonego projektu uchwały o numerze roboczym XXII/C/2012  w sprawie zmian 
w budżecie gminy Pabianice na 2012, w której między innymi przeznacza się wydatki w 
kwocie 50 tys. zł. na remont komina w szkole w Bychlewie radny A. Skawiński 
poinformował, że osobiście zasięgnął informacji o kosztach komina z blachy kwasoodpornej 
i uzyskał informację, że byłby to koszt rzędu ok. 20 tys. zł. !

Radny prosił o sprawdzenie kosztów komina, bo może niekoniecznym byłoby wydanie  
kwoty 50 tys. zł. na remont starego komina. !
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Poproszony na Komisję Kierownik d/s oświaty, kultury i sportu M. Wieczorek udostępnił 
Komisji do wglądu kosztorys remontu komina, który zleciła szkoła. !

Radny P. Kociołek poinformował Komisję, że podczas kiedy była budowana szkoła w 
Bychlewie pełnił   funkcję Przewodniczącego Rady Gminy. Zainteresował się bardzo budową 
tak dużego komina na budynku szkoły, zadawał wiele pytań ówczesnej dyrekcji Zespołu 
Szkolno-Administracyjnego, która kierowała szkołami. Uzyskał informację, że mimo 
zaprojektowanego ogrzewania olejowego muszą być również zamontowane dwa piece na 
węgiel i stąd była potrzeba budowy tego komina. Nie zdał on jednak swojego egzaminu. !

Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. !

W sprawach różnych Przewodniczący Komisji  A. Skawiński zapytał Wójta Gminy, czy 
samochód strażacki z OSP w Rydzynach został już wyremontowany.!

Wójt odpowiedział, że nie posiada dokładnej wiedzy w tym temacie. !

Przewodniczący wobec tego poprosił o informację na następne posiedzenie Komisji. !

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. !

!
!

Posiedzeniu Komisji przewodniczył!  
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju  

Adam Skawiński!

!
Protokołowała: Urszula Czerwonka 
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